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舞蹈社團

多元特色社團

Dance club

Other special clubs

多智國學 元社團  慧學堂際交流校資訊
Multiple ClubsWisdom  ClassInternational ExchangeInformation

本校舞蹈社團自成軍以來，年年都在全桃園市及全國舞蹈比賽現代舞及民
俗舞展現亮眼成績，更因此經常受邀各種活動演出，在全國可是小有名氣！

本校社團課程相當多元，有音樂類型的管樂社、吉他社、運動性社團、動
漫研究社、微電影社、日語社及最受學生歡迎的流行 mv 舞蹈社等。讓同學在
繁重的課業壓力之餘，還能有學習才藝、陶冶身心的時間。

     Since its inception, the dance club of the school has shown outstanding results in national 
and citywide modern/folk dance competitions every year. What's more, the dancing team is 
often invited to perform in various activities, which really earns lots of fame in Taiwan.

     Clubs in the school are quite diverse, including music-type music club, guitar club, sports 
club, animation research club, microfilm club, Japanese language club, and the most popular 
one --“Pop-MV dancing club”. Thanks to them, students here can learn other skills and 
relax after finishing stressful schoolwork.

日語社

Japanese Language Club

跆拳道社

Taekwondo Club

桌遊社

Board game

吉他社

Guitar Club

慢壘社

Slow Soft Ball

茶藝社

Tea arts

飲料調製社

Beverage Preparation Club

熱舞社

Pop Dance Club

毛線編織社

Weaving

時尚造型社

Fashion Styling Design Club

陶藝社

Ceramics Club

羽球社

Badminton Club

藝術校園
Aesthetic Campus

•	七十年老校具有不同歷史層次的建築，結合現代科技與裝置藝術，
展現出科技與校園生態美感空間。

•	營造校園空間美學意象，從認識楊梅斯土斯情，點亮楊梅情緣的空
間流感觸動之美。

•	活絡校園藝術文化，連結楊梅客庄特色，規劃創新美化，營造優質
校園美學空間。

•	與美國猶他州州立高中、北京師範大學附屬貴陽中學、馬來西亞獨
立中學等學校進行多場國際交流、教學精進計畫等學術研討。

•	舉辦國際教育交流活動，多位學生前往日本東京、京都、大阪等學
校，進行校際交流，拓展國際學習視野。

•	「日本 HOMESTAY」，提升英語、日語會話能力，體驗不同國家生
活文化差異，培養未來世界觀。

•	建置「智慧教室」，致力提升學生學習效果。
•	透過平板運用教學，達到分組合作學習目標。
•	藉由平板電腦資料收集，激發主動式學習思維。
•	開發「梅寶情境教學 APP」，增進學習興趣與動機。
•	發展智慧教學教師專業學習社群，精進教學、翻轉教學。

•	The seventy-year-old campus has various types of architecture with different 
historical levels, combined with modern technology and installation art, 
presenting an aesthetic space with the help of technology and campus 
ecology.

•	Creating an aesthetic image of campus space, lightening the beauty of the 
space by understanding Yang-Mei.

•	Perking up the artistic culture on campus, linking the Hakka characteristics 
in Yang Mei, planning the innovation and beautification, and creating a 
high-quality campus with the aesthetic space.

•	We have many experiences for international exchanges and teaching 
progress projects with schools such as Utah State High School, Guiyang 
Middle School affiliated to Beijing Normal University, and Malaysian 
Independent Middle School.

•	We have held many international education exchanges, and many students 
have been to Tokyo, Kyoto, and Osaka to learn inter-school exchanges and 
expand their international horizons.

•	Plan "Japan HOMESTAY" to improve students' English and Japanese 
conversation skills, giving them chances to experience differences in life 
culture between different countries, and cultivate a future world view.

•	Establishing a "Wisdom Classroom" to enhance the learning outcomes of 
students.

•	Achieving the goal of group cooperative learning through the use of tablet 
teaching.

•	Inspiring active learning thinking through tablet data collection.
•	Developing the "Meibao AR Teaching APP" to enhance learning interest and 

motivation.
•	Developing a professional learning community for teachers applying 

wisdom teaching skill to improve and flip teaching methods. 
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校前路交流道1

或從校前路交流
道下，右轉直走校前路即可到達。

地址：32664 桃園市楊梅區校前路 149 號
電話：03-4782024  傳真：03-4754379 

地址：32651 桃園市楊梅區秀才路 919 號
電話：03-4756261  傳真：03-4883130 

http://www.ymjhs.tyc.edu.tw

http://www.xcms.tyc.edu.tw/

楊梅國中

秀才分校

舞蹈特優 :2017 年全國學生舞蹈比賽民俗舞特優
柔道角力 :2018 年全國中等學校運動會角力
希羅式第五級第一名 - 陳晨新選手 ( 左 1)國際交流 :2018 年日本冬京千葉國際教育旅行 國際交流 :2018 年美國猶他州州立高中到校參訪

本校學生與日本睦沢中學校
學生互贈見面禮

2017 年丹麥高中到校參訪

2017 年 UCLA 管弦樂團到校交流
創新科技互動教學 技藝課程體驗動手木作工藝樂學生使用 AR 英語情境教學設備 感恩歌謠活動展現學生多元創意

2016 馬來西亞華文學校教師團體
到校交流 與中央大學合作 - 程式設計科學營 樂活運動站提供多元休閒選擇2018 全能機器人國際邀請賽第三名 戶外冒險訓練營挑戰自我極限

•	發揮社會正義，協助遭遇不幸青少年，重尋受教權的機會。
•	提供家居式住宿型之學校生活，預防學生失學狀況發生。
•	規劃學校成為一學習型組織，兼重學科學習及技藝教學，成為適性教育之技藝中

心學校。
•	強化輔導功能，以輔導代替訓導與管理，感受人生積極面，進而引發自勵向善之

人生觀。
•	實施補救教學，提昇基礎學力，增進繼續學習的能力。
•	引導學生建立生活目標，協助其增加社會生活的適應力。
•	Developing social justice, helping the miserable adolescents to regain the right to education.
•	Providing the dormitory and preventing quit of schooling.
•	Developing an organization for lifelong learning, which highlights both subject and skills learning and is 

expected to turn the school into a skills-based school focusing on adaptive education.
•	Enhancing the counseling function to replace discipline and authority, which is hoped to have the students 

consider the bright side of life and arouse their self-encouraging and merciful outlook on life.
•	Implementing remedial teaching, raising basic academic ability, and enhancing the ability of lifelong 

learning.
•	Guiding the students to set up their life goals, helping them to improve the adaptability in the social life.

2015 年啟用之多功能運動場 2015 年啟用之室內教學游泳池

美術班以客家桐花為題材彩繪校園 2016 年啟用之圖書館外裝置藝術

山莊式建築為秀才學子成長家園
專業知能 :
教師運用智慧教室翻轉共備教學 安定秀才學子心靈學習與成長 藝術校園 : 吳坤憲老師手繪學校地圖作品

特優團隊 : 
2018 年創新科技互動課堂教學團隊競賽 銀桃獎

慈輝教育
 Mercy Education
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工程

課程遊程
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幾何美學
國際交流
環境教育
創客生活
創作美學
休閒運動
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D
iversity Curriculum

歷史 獲獎 獲獎 課程發展目標資優教育服務：英語資優資源班

藝術與人文教育：美術班

體育與健康教育：體育班

團隊理念

校園建設簡史

History Awards Awards Curriculum development goalsGifted Education Services: English Gifted Resource Class

Arts and Humanities Education: Art Talent Class

Sports and Health Education: Sport Talent Class

Team  Philosophy

Campus construction

學校歷史  
The History of Yang-Mei

本校於 1948 年成立，校地廣闊共 6.6761 公頃，傍依貴
山公園，風景秀麗，地靈人傑。創立迄今七十餘年，由早年
高中部，初中部迄今國民中學，培育地方人才無數，享譽一
時。2000 年設立秀才分校慈輝班。

校址原為日本為建神社廢琢之跡，且為桃園市在光復後
唯一新建立之完全中學，貴山與林木環抱，環境優雅，經不
斷整修擴建，今日各項設備日趨完善。

     The school was established in 1948. The campus has a total area 
of 6.6761 hectares. It is nearby Guishan Park, with beautiful scenery 
and outstanding people. It has been established for more than 70 
years, from the early high school, the middle school to the National 
Middle School, and has cultivated countless local talents.Established 
Tzu-Hui Class in Hsiu Tsai Branch School in 2000.

•	High Distinction Award in the National Dance Competition for 10 
consecutive years

•	2016-2019: International Children’s Games – 7 gold, 2 silver, 1 
bronze medals

•	2014-2021: National High School Games – 24 gold, 24 silver, 39 
bronze medals

•	2013-2014 High Distinction Award in National Student Art 
Competition

•	2014 Silver Medal in IEYI National Invention Exhibition
•	2020: Marine Education Comic Contest – Frist Prize
•	2020: Little Peach Paradise Online Essay Writing Competition – 

Merit Award 
•	2019: Taoyuan English Spelling Bee – First Prize
•	2019: Cool English Online Best Singer Competition – First Prize
•	2016-2017: Taoyuan English Reader Theater Contest – First Prize

     The site was originally the Japanese construction of the shrine, and 
it is the only newly established middle school in Taoyuan City after 
the recovery. The mountain is surrounded by many trees and the 
environment is elegant. After continuous renovation and expansion, 
the equipment is becoming more and more perfect nowadays.

梅 優 豐中榮耀 色楊梅 質師資 富課程
The Honor of Yang-Mei Experienced Teachers Diverse Curriculum

•	2020: Best Reader Award of Ministery of Education
•	2018, 2020: Competition of Innovative Technology for Interactive Classrooms – Silver 

Medal
•	2019: 3rd Cross Straits Invitational Tournament for the Wisdom Class – Team 

Championship
•	2018: 3rd Cross Straits Invitational Tournament for the Wisdom Class – First Prize
•	2018: Featured Schools Development Promotion Project of Junior High & Elementary 

Schools - Bennchmark Award
•	2018: Best Education-KDP: Students’ Multi-learning Effect Group – Benchmark Award
•	2016, 2017: Featured Aesthetic Space and Development of Junior High and Elementary 

Schools Competition - High Distinction Award
•	2016: Best Education-KDP: Students’ Multi-learning Effect Group – High Distinction 

Award
•	2016, 2018: Excellen Teacher Award of Taoyuan Ciry – Gold Medal

(1) Balancing the development of Five Ways of Life, pursuing excellence 
      for Holistic Education.
(2) Cultivating independent thinking ability, solving real-life problems.
(3) Learning in flipped classroom, enriching life with arts.
(4) Discovering local cultures and history, broadening international 
      horizons.

     The Pull-out Gited Education Program of English Gifted Resouce Class has been in 
place for years. Qualified gifted teachers are hired to plan numerous Problem-based 
Learning(PBL) lessons like international education course, picture book/novel course, issue 
discussion course, etc. Besides, our school also invites foreign volunteers in Taiwan to give 
culture lectures, allowing students to broaden global horizons. All of which provide students 
opportunities to learn while playing, play while thinking.

     The "Cultivation Team" is a group of high-quality teams that use innovative teaching 
materials and teaching methods to connect students' life experiences and courses to 
cultivate students’ local identity, diverse abilities and practical life.

     There is an art class, an annual student exhibition, and an art gallery to show the classic 
works from the students. Under the leadership of the art team, the campus is full of artistic  
atmosphere.
     The art class students have not only the skills of painting, but also the artistic sense and 
creative ingenuity, which are the important elements of the works. The students we teach 
can not only draw and write, but also have their own ideas.

     Our school also features a sport talent class, which recruits students specializing in 
track and field and judo. The students have performed well in citywide contests and won 
numerous awards in national competitions. Since 2004, our students have won gold 
medals for the consecutive 7 years in National High School Games. Also, students in the 
Sport Class have been invited to the judo contest in Miyazaki County in Japan to promote 
cities’friendship. What’s more, the students have also represented Taoyuan City in the 
International Children’s Games for 3 consecutive years, bringing back 7 gold, 2 silver, and 
1 bronze medals.

•	2020 年榮獲教育部推動閱讀磐石績優學校
•	2018、2020 年桃園市創新科技互動課堂教學團隊競賽：銀桃獎。
•	2019 年第四屆兩岸智慧好課堂邀請賽：團體獎冠軍學校
•	2018 年第三屆兩岸智慧好課堂邀請賽：一等獎
•	2018 年推動國民中小學發展特色學校攜手聯盟獎：全國標竿獎
•	2018 年全國學校經營與教學創新 KDP 國際認證獎學校經營創新類：學生多元

學習與效能組：全國標竿獎
•	2016、2017 年推動國民中小學營造空間美學與發展特色學校：全國特優
•	2016 年全國學校經營與教學創新 KDP 國際認證獎學校經營創新組：全國特優
•	2016、2018 年桃園市教學卓越競賽：金桃獎

•	連續 10 年以上榮獲全國舞蹈比賽：特優
•	2016-2019 年國際少年運動會榮獲 7 金 2 銀 1 銅
•	2014-2021 年全國中等學校運動會榮獲
  24 金 24 銀 39 銅
•	2013-2014 年全國學生美術比賽：特優
•	2014 年 IEYI 全國發明展：國中組銀牌獎
•	2020 年海洋教育分格漫畫比賽：第一名
•	2020 年小桃子樂園網路徵文競賽：優選
•	2019 年桃園市英文單字比賽學生個人賽：第一名
•	2019 年 COOL ENGLISH 英語線上學習英語歌王比賽：第一名
•	2016、2017 年桃園市英語讀者劇場競賽：第一名

（一）五育均衡發展，追求全人卓越。
（二）培養獨立思考，解決生活問題。
（三）翻轉創意學習，藝術豐富生活。
（四）深耕地方文史，擴展國際視野。

本校抽離式英語資優班行之有年，聘請合格英語資優教師規劃國際教育、
英語繪本 / 小說課、議題思辨課程。此外，本校也定期邀請駐台外籍志工入校
進行文化分享，增拓學生國際視野，讓學生在問題導向課程中邊學邊玩，邊玩
邊深度思考。

本校教學團隊是一群秉持以創新的教材與教法，讓學生之生活經驗與課程
連結，培養學生在地認同、多元能力以及實踐生活的優質團隊。

本校設有美術班，每年舉行學生作品展，並設有藝文展覽館，展示學生典
藏作品。在美術團隊帶領下，讓校園中也處處充滿藝文氣息。

美術班學生不只有繪畫的技巧，內涵及創意巧思更是作品呈現的重要元
素，我們所教導的學生不但是能畫能寫，更是有想法有自己風格的藝術家。

本校設有體育專班，招收項目為田徑、柔道。
不僅在市賽及全國競賽皆獲優異成績。103 年起年
年獲得全國中等學校運動會金牌。亦曾受邀參加日
本宮崎縣柔道賽，促進城市交流；並連續 3 年代表
桃園市參加國際少年運動會，共榮獲 7 金 2 銀 1 銅
的好成績。

Cultural Identity

Geometric aesthetics

International exchange

Environmental education

Maker life

Creative aesthetics

Recreational sports
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塑造人文，根植楊梅

生活美感，文藝創新

創新藝術

尊重人文

生態保育，科技延伸

窮究數理，放眼國際

國際視野

熱愛自然

Building

Y
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YouthYouth

1951 年校門
教學競賽：
2020 桃園市創新科技互動課堂競賽榮獲銀桃獎

梅貴園 : 師生共徜温馨校園 生命山丘 : 科學館牌樓 2015 年
重新啟用

體育班合影

2018 年校門
深根閱讀：
2020 教育部推動閱讀磐石績優學校 桃園市熱血教師授頒儀式 外師雙語教學互動課程畢業美展 : 美術班於中壢藝術館進行畢業畫展 創新科技閱讀互動課程 文創植物染在地課程

新聞報導 : 鍾心翎同學
美術競賽優異，榮獲南桃園有線電視採訪

特 The Features of Yang-Mei

國際教育講座：荷蘭講師 Natanz 入校分享
英語特優 :
2016、2017 年英語讀者劇場比賽第一名

學生表現
Academic Achievements


